
Referat af skolebestyrelsesmøde Skolecenter Hirtshals –  i Hirtshals 30. august kl. 17-20 

Mødeleder: Maria Øvrige deltagere: Louise Katballe og Pernille Bundgaard Jensen Afbud: Fraværende:  

 Emne  Hvem Indhold  

 

Tid Referat 

1 Generel 

orientering v/Lars 

Lars Hvad rør sig lige nu i SCH 5 Kort info om aktuelt elev- og klassetal. Særlig opmærksomhed på elevtallet på 9. 

årgang. 

Generelt en god skolestart på alle 3 matrikler.  

Tornby: Tilbage til ”tidligere model for skolestart om eftermiddagen”. Stor succes. 

Hirtshals: Fælles start i skolegården – bortset fra 0. klasse. Trivselsdage i faserne.  

Horne: Også god start på året – trivselsdag.  

2 Antimobbestrategi 

 

Lars/ 

Louise 

https://docs.google.com/docum

ent/d/139K5CO4AzqdeqOglin0V

miXkKldEk9zYqxniOn0H16w/edit 

Louise Katballe deltager i 

punktet. Louise og Lars indleder 

med kort at gennemgå 

nuværende antimobbestrategi 

samt reglerne på området.  

Bestyrelsen kommer med evt. 

input til justering af 

antimobbestrategien. 

45 Lars gennemgik et forslag til justering af antimobbestrategien.  

Bestyrelsen bakkede grundlæggende op om de foreslåede ændringer og kom med 

input. 

Næste skridt er, at MED-udvalget præsenteres for revideringen.  

På næstkommende skolebestyrelsesmøde fremlægges det endelige forslag til 

revideret antimobbestrategi. 

 

3 Morgensang og 

fadervor i Horne 

Lars Der er kommet en henvendelse 

vedr. traditionen med at bede 

fadervor til morgensang i Horne. 

Henvendelsen præsenteres for 

bestyrelsen, og Louise fortæller 

om praksis og traditionen. 

15 Forskellige perspektiver fra både forældrevalgte og medarbejderrepræsentanter 

blev bragt i spil. Der blev redegjort for baggrunden og traditionen ifht. fadervor til 

morgensang. 

I den sidste ende er det en ledelsesbeslutning, hvorvidt der skal ske justeringer. 

 

https://docs.google.com/document/d/139K5CO4AzqdeqOglin0VmiXkKldEk9zYqxniOn0H16w/edit
https://docs.google.com/document/d/139K5CO4AzqdeqOglin0VmiXkKldEk9zYqxniOn0H16w/edit
https://docs.google.com/document/d/139K5CO4AzqdeqOglin0VmiXkKldEk9zYqxniOn0H16w/edit


Bestyrelsen drøfter emnet.  

Vi spiser ca. kl. 18 

4 Status på 

strukturanalysen 

v/Marie og Lars 

 

Marie/

Lars 

Marie og Lars orienterer. Marie 

har været til temamøde d. 14. 

august, hvor fokus var 

specialundervisningsområdet. 

15 Marie deltog i temamøde med BFU-udvalget d. 14. august vedr. 

specialundervisningsområdet. Forskellige muligheder for besparelser blev 

præsenteret og drøftet. På seneste BFU-udvalgsmøde mandag d. 28. august blev 

forvaltningen bedt om at udarbejde et endeligt beslutningsoplæg med følgende 

elementer: 

- Reduktion i timetallet for de yngste børn på Hjørringskolen 

- Justering i tildelingen af midler til hhv. lærere og pædagoger på Hjørringskolen 

 

Besparelseskravet er fortsat 4,3 mio. kr. årligt. 

5 Tidsplan for 

arbejdet med 

budget 24 

(bilag) 

Lars Lars fremlægger tidsplan for 

arbejdet med budgettet 

 

 

10 Lars satte et par ord på den fremsendte tidsplan. Det er vigtigt, at budgetprocessen 

er gennemsigtig for både bestyrelse og MED-udvalg.  

Tidsplan godkendt. 

6 Budgetarbejdet Pernille

/Lars 

Pernille og Lars står for punktet i 

fællesskab 

➢ Gennemgang af 

tildelingsmodellen 

➢ Gennemgang af 

opbygningen af vores 

interne budget 

45 Pernille fremlagde en ny opbygning af det interne budget, der læner sig op af 

tildelingsmodellen på skoleområdet.  

Bestyrelsen fik lejlighed til at stille spørgsmål til opbygningen og bakkede op om, at 

den foreslåede opstilling af det interne budget bliver anvendt i kommende 

budgetproces.  

7 Ansøgning om 

udvidet åbningstid 

i SFO i Hirtshals og 

Horne 

Lars Lars præsenterer ansøgninger 

om udvidet åbningstid i SFO. 

Bestyrelsen beslutter, om de vil 

imødekomme, jf. reglerne på 

området. 

15 Der var kommet 2 ansøgninger om udvidet åbningstid i SFO’en i Hirtshals. For 

begges vedkommende ansøgtes om åbning fra kl. 6.15. Der er i forvejen børn, som 

netop møder ind i udvidet åbningstid kl. 6.15, så de indkomne ansøgninger får ikke 

betydning umiddelbart for personalebemandingen. Begge imødekommes. 



 

Ved fremtidige ansøgninger om udvidet åbningstid, hvor personalebemandingen 

ikke skal ændres, kan skoledistriktsleder godkende i samarbejde med den enkelte 

SFO-leder. 

8 Evt.   10 Der blev spurgt ind til musikskoleaktivitet (spillemandsmusik) i Hirtshals. Aftaler om 

samarbejde med Musikskolen bliver en del af budgetprocessen.  


